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P R O T O K Ó Ł  Nr XXXIV/2017 
z XXXIV sesji Rady Gminy Kraszewice odbytej 25 października  2017 r.  

w Szkole Podstawowej w Kuźnicy Grabowskiej 

  

Przewodniczący Rady Gminy Artur Chowański   o godz. 10:00 otworzył 

sesję  i po powitaniu radnych i gości oświadczył, iż zgodnie z listą obecności 

aktualnie    w posiedzeniu uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego 

składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych decyzji. Listy obecności radnych oraz gości 

stanowią załączniki nr 1 i 2 do nin. protokołu.  

Przewodniczący  Rady Gminy przypomniał,  że porządek obrad 

dzisiejszej sesji przedstawia się następująco:  
 

 1. Otwarcie obrad sesji.  

2. Przedstawienie porządku obrad XXXIV sesji Rady Gminy.  

3. Wybór Sekretarza obrad sesji.  

4. Przyjęcie protokołu z obrad XXXII i XXXIII sesji Rady Gminy.  

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym i z realizacji  

uchwał.  

6. Informacja z działalności Rady Gminy w okresie międzysesyjnym  

7. Określenie kierunków współpracy gminy Kraszewice z powiatem  

ostrzeszowskim w 2018r.  

8. Informacja na temat współpracy Gminy Kraszewice z Sejmikiem  

Województwa Wielkopolskiego  

9. Sprawozdanie z realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2016/2017:  

- w Gimnazjum im. Polskich Olimpijczyków w Kaszewicach,  

- w Szkole Podstawowej im. Prof. M. Falskiego w Kraszewicach,  

- w Szkole Podstawowej im. Kardynała Karola Wojtyły w Kuźnicy  

Grabowskiej,  

- w Publicznym Przedszkolu w Kraszewicach,  

- w Publicznej Szkole Podstawowej Stowarzyszenia Przyjaciół Szkół  

Katolickich w Głuszynie.  

10. Opinia Rady Gminy w Kraszewicach w sprawie budowy dróg gminnych  

planowanych do realizacji w 2018 rok.  

11. Podjęcie uchwał w sprawie:  

1) zmian w budżecie gminy Kraszewice na 2017 rok,  

2) przyjęcie Programu Ochrony Środowiska dla gminy Kraszewice na lata  

2017- 2020 wraz z prognozą oddziaływania na środowisko  

3) przyjęcia Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy Kraszewice na lata  

2016-2023,  

4) przyjęcia Rocznego programu współpracy Gminy Kraszewice z  

organizacjami pozarządowymi oraz innymi uprawnionymi podmiotami na  

2018 rok.  
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10. Wnioski i zapytania radnych.  

11. Odpowiedzi na wnioski.  

12. Zakończenie obrad sesji.  
Radny Jan Kędzia złożył wniosek aby dodać kolejny punkt do porządku i jako 

punkt 7 dodać wniosek o przekazanie 50tys. do powiatu na nakładkę na ul. 

wieluńską. 

Radny Adrian Kruszakin poinformował że te środki są przecież zabezpieczone 

w naszym budżecie i są do dyspozycji Powiatu.  

Wójt Gminy dopowiedział iż Adrian tylko prosił o wstrzymanie środków do 

czasu spotkania . Aby przekazać kwotę 50 tys. dla Powiatu musi być wniosek. 

W sprawie wprowadzenia kolejnego punktu do porządku obrad . W Wyniku 

głosowania  wniosek został odrzucony   

(za – 1 głos, przeciw – 11 głosów, wstrzymało się – 2 głosów). 

 

W sprawie porządku obrad nie zgłaszano więcej  uwag ani pytań. W wyniku 

głosowania porządek został przyjęty przez Radę Gminy.                                 

(za – 14 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów). 

 

Punkt 3. Wybór Sekretarza obrad sesji. 

Na Sekretarza Obrad XXXIV Sesji Rady Gminy wybrany został radny 

Dawid Łuszczek  

 

Punkt 4. Przyjęcie protokołu z obrad XXXII i XXXIII sesji Rady Gminy. 

Sekretarz Obrad XXXII sesji Radny Jan Kędzia   oznajmił, że protokół z obrad 

sesji jest zgodny z jej przebiegiem i zawnioskował o przyjęcie protokołu bez 

odczytania. Ponieważ w sprawie protokołu nie zgłaszano uwag ani zapytań, 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu z XXXII 

sesji Rady Gminy w dniu 24 sierpnia  2017 r. bez odczytania. W wyniku 

jawnego głosowania protokół został przyjęty przez Radę  

(za – 14 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów). 

 

 

 

 

 

 Sekretarz Obrad XXXIII sesji Radny Adrian Kruszakin  oznajmił, że protokół z 

obrad sesji jest zgodny z jej przebiegiem i zawnioskował o przyjęcie protokołu 

bez odczytania. Ponieważ w sprawie protokołu nie zgłaszano uwag ani zapytań, 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu z 

XXXIII sesji Rady Gminy w dniu 29 września  2017 r. bez odczytania. W 

wyniku jawnego głosowania protokół został przyjęty przez Radę  

(za – 14 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów). 
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Punkt 5. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym i z       

               realizacji   uchwał.  

Wójt Gminy przedłożył Radzie sprawozdanie nt. swojej działalności i z 

realizacji uchwał w okresie międzysesyjnym, a więc od ostatniej sesji w dniu 29 

września   2017 r. 

Wójt Gminy na wstępie podziękował Panu Grzybowi za pomoc przy pisaniu 

wniosku na termomodernizacji Szkoły Podstawowej w Kuźnicy Grabowskiej i 

podziękował również wszystkim pracownikom którzy dużo pomagali przy 

pracach w Szkoloe w Kuźnicy Grabowskiej. 

Sprawozdanie Wójta stanowi załącznik nr 3 

 

 Punkt 6. Informacja z działalności Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił informację z działalności Rady 

Gminy. Odbyły się 4 komisje stałe  

- komisja rewizyjna 17.10.2017 

- Komisja Oświaty – 18.10.2017, 

- Komisja Rolnictwa – 19.10.2016 

- Komisja Budżetu – 20.10.2016 

Sprawozdanie z komisji rewizyjnej przedstawiła  Radna Małgorzata Broniecka  

Komisja zajmowała się godzinami ponadwymiarowymi w placówkach 

oświatowych 2016/2017 w szkołach w Kuźnicy i Kraszewicach oraz w 

przedszkolu. Komisja ustosunkowała się do jednorazowych uzupełniających 

godzin. Wniosek był żeby nie  dawać godzin ponadplanowych . 

Jeśli chodzi o dodatki to w przedszkolu roczny dodatek uzupełniający  wynosi  

9,20zł za rok 2016r. W pozostałych placówkach oświatowych ten dodatek nie 

przekracza w żadnej z nich 400zł za rok 2016.Dodatki te objęły zaledwie kilku 

nauczycieli w poszczególnych placówkach i żaden z nich nie przekroczył kwoty 

50zł. 

Odnośnie sprawozdania z kontroli dotyczącej Komisji przetargowej i zadań 

inwestycyjnych na chwile obecną Komisja rewizyjna nie ma protokołu w wersji 

papierowej ponieważ nie zostało ukończone i rozliczone największe zadanie tj. 

Termomodernizacja Szkoły Podstawowej w Kuźnicy Grabowskiej. 

Dokładne sprawozdanie z powyższych kontroli zostanie przedstawione na 

najbliższej sesji Rady Gminy  
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Radny Jan Wojtaszek powiedział iż zgłaszał że dopłacamy do 32 nauczycieli  i 

aby komisja się tym zajęła. 

Radna Małgorzata Broniecka odp że  komisja zajmowała się rokiem szkolnym a 

nie kalendarzowym za rok 2016 dodatki były wypłacane  dla wszystkich 

nauczycieli w przedszkolu i wynosiło to 9,20zł 

W szkole w Gimnazjum w Kuźnicy i Kraszewicach cały dodatek nie 

przekroczył 400zł na każdej placówki oświatowej  

Wójt Gminy dopowiedział również że realne jest to że zapłacimy więcej niż to 

że nie będziemy  dopłacać 

Sprawozdanie z komisji Oświaty przedstawiła Radna Adela Puchała 

Komisja Oświaty odbyła się 18 października 2017 roku i zajmowała się 

tematem takim jak Przygotowanie placówek oświatowych do rozpoczęcia 

nowego r. szkol. 2016/2017  – wizyta w placówkach oświatowych. 

Podczas komisji odwiedziliśmy takie placówki jak Szkoła w Głuszynie oraz w 

Kraszewicach . 

Wniosek Komisji był taki aby stworzyć w Głuszynie punkt przedszkolny . 

Wpłynął również wniosek Dyrektora szkoły podstawowej  w Kraszewicach z 

prośbą o obniżenie pensum wicedyrektora . 

Komisja się do tego ustosunkowała i podjęła głosowanie w sprawie obniżenia 

pensum dla wicedyrektora . 

2głosy –za , 2 głosy –przeciw , 1 głos się wstrzymał 

Sprawozdanie z komisji rolnictwa przedstawił Jan Kędzia 

Komisja odbyła się 19 października i zajmowała się następującymi tematami  

1.Informacja o stanie środowiska na terenie Gminy Kraszewice. Informacje z   

   realizacji Planu gospodarki odpadami dla gminy Kraszewice. 

2.Informacje o działalności na terenie gminy Ośrodka Doradztwa Rolniczego 

3. Zaopiniowanie do realizacji budowy dróg gminnych na 2018 rok 

Sprawozdanie z komisji budżetowej przedstawił Radny Jan Wojtaszek  

Komisja Budżetowa odbyła się 20 października 2017 i zajmowała się 

następującymi tematami : 

1.  Opinia w sprawie wspólnych inwestycji realizowanych z Starostwem    

   Powiatowym w Ostrzeszowie.  

2 .Dyskusja w sprawie przejęcia Dworku w Kuźnicy Grabowskiej 

3. Dyskusja w sprawie propozycji udzielenia pożyczek przeznaczonych na   

    finansowanie projektów w zakresie rewitalizacji budynków użyteczności  

    publicznej  

4. Dyskusja w sprawie zmian stawek za umieszczenie urządzeń  

   telekomunikacyjnych w pasie drogowym  
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7 Punkt Określenie kierunków współpracy gminy Kraszewice z powiatem  

               Ostrzeszowskim w 2018r 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zabranie głosu Starostę powiatu 

Ostrzeszowskiego Lecha Janickiego. 

Pierwszą sprawą jaką chciał omówić Starosta to Szpital w Ostrzeszowie który 

uzyskał stabilną płynność finansową. 

Największym problemem są lekarze  na oddziale pediatrycznym ponieważ jest 

jeden lekarz pełnoetatowy . Poszukujemy lekarzy i jest szansa że będzie u nas 

pracował na etacie obcokrajowiec. Szpital został  uznany jako podstawowa 

jednostka udzielenia pierwszej pomocy w zakresie świadczeń medycznych. 

Najważniejszym zadaniem jest przystosowanie warunków szpitalnych do 

standardów europejskich. W tej chwili rozpoczęła się budowa części 

komunikacyjnej . Powstaną dwie widny w przybudówce od strony podwórka . 

Planowana jest także rozbudowa skrzydła od strony parkingu, przeniesione 

zostaną: oddział dziecięcy i blok operacyjny. Finanse na rozbudowę szpitala 

pochodzą również z środków zewnętrznych także z zagranicy z prywatnych 

firm. 

Drugą rzeczą jaką omówił  Starosta to centrum  senioralne z częścią paliatywną 

Wraz z zakładem opiekuńczo leczniczym. 

Trzeba się również pochylić nad Domami Pomocy Społecznej który jest 

obszarem niedoinwestowanym  w których pielęgniarki zarabiają dużo gorzej niż 

te w szpitalu a prace mają również ciężką. Postanowiliśmy wspomóc 3  Domy 

Pomocy Społecznej  w kwocie 160 tys. 

 Jeśli chodzi o drogę w Głuszynie to  chcielibyśmy w Głuszynie robić  po 

kawałku aż do wyjazdu na Tułazy.  

Chcemy zrobić dalszy ciąg ulicy wieluńskiej. 

-Chcemy poprawić drogę z Kuźnicy Grabowskiej do  Mielcuch  

Oraz Drogę w Głuszynie – jeśli będzie wola współuczestniczenia w kosztach 

spróbujemy to przedyskutować i się zastanowić  się nad pracami przy drodze. 

Droga która wiedzie od Grabowa  do Palat przez Kraszewice  Jest drugą w 

powiecie  z najbardziej obciążonych dróg. 

Chciałbym aby wjazd od strony Grabowa wyglądał inaczej dużo lepiej . 

Chcielibyśmy też poprawić drogę z Giżyc do Kraszewic 

Bardzo proszę o życzliwość i wsparcie w naszych pracach ponieważ wspólnie 

jesteśmy w stanie zrobić dużo więcej . 

W sprawie kierunków współpracy z powiatem Radni mieli następujące uwagi i 

zapytania : 

Radny Adrian Kruszakin dopytał czy dobrze zrozumiał jeśli chodzi o plan 

inwestycyjny to  plan na drogę w stronę Tułazów oraz odwodnienie  drogi  w 

centrum Głuszyny . 

Starosta odp że na ten moment chcemy zrobić nakładkę asfaltową przez las . 
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Chciałbym abyśmy porozmawiali bo  ja wiem na czym Gminie zależy ale wiem 

też jaka jest sytuacja finansowa w powiecie . Nie podoba mi się kosztorys 

odwodnienia który wynosi 200tys. zł. Ja wiem że odwodnienie tam jest 

konieczne  ale ten kosztorys jest zbyt wysoki . 

Radna Jolanta Łuszczek chciała podziękować panu staroście  za zrobienie drogi 

w Jeleniach i mam nadzieję na dokończenie chodnika w Jelenie -Jeziorki  

Radny Jan Kędzia  podziękował w imieniu mieszkańców za nakładkę na ulicy 

wieluńskiej i poprosił o realizacje dalszej części wzdłuż ulicy wieluńskiej .  

prośba aby zacząć realizować chodnik na ul wieluńskiej jako ścieżkę pieszo  - 

rowerową. W 2018 roku są wybory samorządowe do rady gminy, powiatu i 

województwa, wyborcy nie będą oceniać co się mówiło tylko co zostało 

zrobione dla mieszkańców. 

Radny Radosław Gatkowski poruszył temat szpitala bardzo się cieszę że szpital 

jest modernizowany ale   głównym problemem w tym szpitalu są specjaliści . 

Większość z nich jest z Wrocławia . Dobrze by było przyjrzeć się dokładnie ich 

pracy . Ponieważ podejście lekarzy do pacjentów nie jest takie jakbyśmy sobie 

tego życzyli . 

Drugim tematem do którego się odniósł radny są drogi . W tamtym roku było 

powiedziane że droga powiatowa  na Mączniki jest w planach  

Starostwa odpowiedział iż wie że trzeba tę drogę zrobić ale nie  przypomina 

sobie aby składał takie obietnice . 

A jeśli chodzi o specjalistów to nie wiem czy państwo wiecie że u nas są 

robione operacje kręgosłupa , robi je Doktor z kliniki w Krakowie . 

Jeśli Państwo nie zmieni polityki  że lekarzy będzie więcej i będą walczyć o 

stanowisko to możemy niektóre oddziały zamykać. Rozwiązanie musi być 

globalne aby można było rozmawiać o jakości . 

Radny Marcin Cichosz przedstawił zdjęcia barierki na skrzyżowaniu w Kuźnicy 

Grabowskiej i prosił aby starosta podjął odpowiednie kroki aby to naprawić 

Radny Adrian Kruszakin w imieniu mieszkańców Głuszyny chciał podziękować 

za dokończenie chodnika i proszę o dalszy ciąg chodnika w Głuszynie 

Pustkowie  

Starosta  Chęć i wola jest na zrobienie chodnika w Jeziorkach . Proszę tez 

radnych  o ustalenie kolejności tych robót 

Radny Jan Wojtaszek podziękował za chodnik Racławice Renta i prośba jest 

taka aby założyć kratkę na zaniżeniu drogi koło przystanku. 

Radny również zapytał o dotacje do pracowników interwencyjnych  czy jest 

szansa ? 

  

 

 Punkt  8. Informacja na temat współpracy Gminy Kraszewice z Sejmikiem  

                 Województwa Wielkopolskiego  

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Radnego Sejmiku Wojewódzkiego 

Mikołaja Grzyba o zabranie głosu. 
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Radny Sejmiku Mikołaj Grzyb wypowiedział się o współpracy z Sejmikiem 

Wojewódzkim . W ostatnim czasie zebrało się kilka projektów z trzech źródeł 

dofinansowania  

1) Program Wielkopolskiej odnowy Wsi  konkurs pt” Odnowa Wsi szansą 

dla aktywnych sołectw 

2) Program Rozwoju obszarów wiejskich  

przeszedł wniosek na ul zieloną. Niestety nie udało się na gospodarkę 

wodno- ściekową 

3) Wielkopolski Regionalny program operacyjny  

Z tego programu został zrobiony remont Szkoły podstawowej w Kuźnicy 

Grabowskiej  

W przyszłym roku jest planowana droga wojewódzka do Palat . Została 

zabezpieczona kwota na dokumentacje  na tę drogę 

Jeśli chodzi o Rewitalizację zostanie ogłoszony konkurs  

Radny Jan Kędzia zapytał  dlaczego nasz wniosek złożony przez gminę 

Kraszewice w dziale gospodarki wodno-  ściekowej PROW lata 2014-2020 nie 

uzyskał wymaganej liczby punktów by załapać się na to dofinansowanie, 

zabrakło nam jednego punktu a wszystkie gminy sąsiednie Czajków Grabów i 

Brzeziny otrzymały dofinansowanie jest to najbardziej oczekiwana inwestycja 

mieszkańców na ul wieluńskiej . Linia wodociągowa z rur azbestowych została 

założona w 1962 roku. Za modernizacja sieci wodociągowej na ul wieluńskiej 

podpisali się wszyscy mieszkańcy w piśmie do wójta gminy w 2011roku i w 

pozostałych latach. Mieszkańcy zgłaszali by realizować te inwestycje. 

Mieszkańcy  boją się pić wody która jest dostarczana siecią wodociągowa z rur 

azbestowych . Dużo osób kupuje wodę do spożycia .Czy będą przeniesione 

środki finansowe w PROW z innych programów na dział gospodarki wodno- 

ściekowej  

 

Radny Radosław Gatkowski  chciał podziękować za dopłatę z programu  

wielkopolska  odnowa wsi.  

Radny Mikołaj Grzyb odniósł się do wypowiedzi Radnego Kędzi iż środki które 

były są dysponowane na poziomie ministerialnym . Dlatego  w tej kwestii nic 

nie może zrobić 

 

 

Punkt 9. Sprawozdanie z realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym      
                2016/2017 
--Sprawozdanie - w Gimnazjum im. Polskich Olimpijczyków w Kaszewicach 

Przedstawiła  Dyrektor Maria Sobieraj  

Do sprawozdania Radni mieli następujące uwagi i zapytania: 

Radna Adela Puchała stwierdziła że sprawozdanie było napisane zgodnie z 

wzorcem który został wypracowany na komisji oświaty. Brakowało jej jednak 
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finansowania oświaty w punkcie 2 i 3 , doposażenie szkół-  jakie wykonane były 

prace i na jaką kwotę. 

W wyniku głosowania komisja jednogłośnie  przyjęła sprawozdanie do 

akceptującej wiadomości 

(13 głosów –za,0 głosów – przeciw, 0 głosów wstrzymało się) nieobecny Dawid 

Łuszczek 

 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr4  

 
- Sprawozdanie w Szkole Podstawowej im. Prof. M. Falskiego w Kraszewicach,  

 przedstawił Dyrektor Robert Dziwiński 

Do sprawozdania Radni   nie mieli   żadnych uwag i zapytań 
W wyniku głosowania komisja jednogłośnie  przyjęła sprawozdanie do 

akceptującej wiadomości 

(13 głosów –za,0 głosów – przeciw, 0 głosów wstrzymało się) 

 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr5  

 
 
- Sprawozdanie - w Szkole Podstawowej im. Kardynała Karola Wojtyły w 

Kuźnicy  Grabowskiej przedstawiła Pani Dyrektor Marianna Powązka  

Do sprawozdania Radni mieli następujące uwagi i zapytania 

Radna Adela Puchała zapytała w punkcie 3 mamy doskonalenie zawodowe 

proszę o uzupełnienia . 

Dyrektor Marianna Powązka odp: iż korzystają z szkoleń wewnętrznych . Mamy 

oligofrenopedagogikę . 

Radna Adela Puchała prosiła aby wszystko napisać kto jest nauczycielem 

kontraktowym i dyplomowanym  

Radny Jan Wojtaszek zapytał o arkusze organizacyjne które analizował i 

dlaczego zwiększono godziny biblioteczne . 

Dyr. Powązka odp iż sprawozdanie było za 2016  a tu chodzi o bieżący rok . 

W każdej szkole była kontrola bibliotek Na oddział należą się dwie godziny 

biblioteczne jeśli przekracza 10 osób. Dzięki temu mam pół etatu w bibliotece 

ale to w tym roku. 

W wyniku głosowania komisja jednogłośnie  przyjęła sprawozdanie do 

akceptującej wiadomości 

(13 głosów –za,0 głosów – przeciw, 0 głosów wstrzymało się) 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr6  

 

Sprawozdanie - w Publicznym Przedszkolu w Kraszewicach 

Przedstawiła je Dyrektor Dorota Pietras 

Do sprawozdania Radni nie  mieli żadnych  uwag i zapytań 
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W wyniku głosowania komisja jednogłośnie  przyjęła sprawozdanie do 

akceptującej wiadomości 

(14 głosów –za,0 głosów – przeciw, 0 głosów wstrzymało się)Dawid Łuszczek 

wrócił. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr7  

 

 

Sprawozdanie - w Publicznej Szkole Podstawowej Stowarzyszenia Przyjaciół 

Szkół Katolickich w Głuszynie 

 Przedstawiła je Dyrektor Przyjaciół Szkół Katolickich w Głuszynie  

Do sprawozdania Radni  nie mieli żadnych  uwagi i zapytań 

W wyniku głosowania komisja jednogłośnie  przyjęła sprawozdanie do 

akceptującej wiadomości 

(13 głosów –za,0 głosów – przeciw, 1 głosów wstrzymało się)wyszedł Marcin 

Cichosz 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr8  

 

  

Punkt 10. Opinia Rady Gminy w Kraszewicach w sprawie budowy dróg   

                 gminnych planowanych do realizacji w 2018 rok 

Wójt Gminy przedstawił opinie o drogach  

Komisje pozytywnie zaopiniowały propozycję remontu dróg 

Do opinii Radni  nie mieli żadnych  uwagi i zapytań 

W wyniku głosowania komisja jednogłośnie  przyjęła sprawozdanie do 

akceptującej wiadomości 

(14 głosów –za,0 głosów – przeciw, 1 głosów wstrzymało się) wrócił Marcin 

Cichosz 

Plan budowy dróg stanowi załącznik nr 9 

  

  

Punkt 11. Podjęcie uchwały w sprawie: 

 

1) Zmian w budżecie gminy Kraszewice na 2017 rok, 

Projekt uchwały przedstawiła skarbnik Gminy 

W sprawie projektu Radni nie  mieli  żadnych  uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 13 

radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XXXIV/193/2017 

Rady Gminy Kraszewice z dnia 25 października 2017 w sprawie zmian w 

budżecie gminy Kraszewice na 2017 rok, 

 (za - 11 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 1 głos), nieobecni 

Radosław Gatkowski, Jolanta Łuszczek oraz Małgorzata Broniecka  
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Uchwała stanowi załącznik nr 10 

 

2) przyjęcie Programu Ochrony Środowiska dla gminy Kraszewice na lata  

2017- 2020 wraz z prognozą oddziaływania na środowisko 

Projekt uchwały przedstawił sekretarz gminy 

 W sprawie projektu radni  zgłaszali następujące     uwagi i zapytania: 

Radny Jan Kędzia zapytał kiedy projekty programów zostały udostępnione 

społeczeństwu w celu zapewnienia jego udziału, czy o konsultacjach z 

mieszkańcami gminy były powiadomione jednostki pomocnicze Gminy 

Kraszewice co wynika z treści uchwały z dnia 11 czerwiec 2007 rok o 

konsultacjach z mieszkańcami. Na czym będzie polegać poprawa jakości 

środowiska oraz komfort życia mieszkańców w omawianych programach. 

Wydaje się decyzje na budowę zakładu , fermy która będzie produkować smród 

w centrum wioski. 

Wójt Gminy odp iż informacja o konsultacjach była umieszczona na stronie BIP  

 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 13 

radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XXXIV/194/2017 

Rady Gminy Kraszewice z dnia 25 października 2017 przyjęcie Programu 

Ochrony Środowiska dla gminy Kraszewice na lata 2017- 2020 wraz z 

prognozą oddziaływania na środowisko 

 (za - 12 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 1 głosów),  

Uchwała stanowi załącznik nr 11 

 

3)  przyjęcia Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy Kraszewice na lata  

2016-2023 
 

Projekt uchwały przedstawił Maciej Dudziak prezes firmy AWIL PF&C 

W sprawie projektu radni mieli następujące uwagi i zapytania: 

Radny Jan Kędzia zapytał czy można uzupełnić wniosek o modernizację sieci 

wodociągowej na ul Wieluńskiej. Czy konsultacje z mieszkańcami Gminy 

Kraszewice były przeprowadzone przez powiadomienie właściwych jednostek 

pomocniczych Gminy tzn. sołectw by mogły uczestniczyć w konsultacjach 

społecznych dot obszarów zdegradowanych aby mieszkańcy mogli składać 

wnioski do realizacji tego programu .Co jest napisane w uchwale RG z dnia 11 

czerwiec 2007 w sprawie zasad i trybu przeprowadzenia konsultacji z 

mieszkańcami gminy  

Wojt Gminy odp iż nie ma działania takiego jak wymiana rur. 

W gospodarce wodno-ściekowej wymiana rur nie jest objęta dofinansowaniem 

bo tu chodzi tylko o jedno działanie. 
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Radny Jan Wojtaszek dopytał czy można dołożyć rury do programu rewitalizacji 

do gospodarki wodno- ściekowej 

Dr Maciej Dudziak odpowiedział iż nie można chodzi tu  o realizację dużych 
inwestycji. To nie są projekty strukturalne. 

Radna Adela  Puchała zapytała jeśli byłaby  realizowana ścieżka rowerowa 

gdyby zaistniała  taka potrzeba  to byłaby robiona ta wymiana rur? 

Dr. Maciej Dudziak odp iż musi być podstawa dokumentacyjna 

W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano więcej  żadnych  uwag i zapytań, 

więc Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 13 
radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XXXIV/195/2017 Rady 
Gminy Kraszewice z dnia 25 października 2017 przyjęcia Lokalnego Programu 
Rewitalizacji Gminy Kraszewice na lata 2016-2023 

(za - 12 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 1 głos), wróciła Jolanta 

Łuszczek i Małgorzata Broniecka 

Uchwała stanowi załącznik nr 12 

 

4)  przyjęcia Rocznego programu współpracy Gminy Kraszewice z  

      organizacjami pozarządowymi oraz innymi uprawnionymi podmiotami   

     na 2018 rok.  

 

Projekt uchwały przedstawił Sekretarz Gminy 

 

Do projektu uchwały radni zgłaszali następujące uwagi i zapytania: 

Radny Jan Wojtaszek zapytał czy kluby sportowe też będą korzystać z tego 

projektu? 

Sekretarz  Gminy odpowiedział że podmiotami z którymi współpracujemy to 

kluby które działają w formie stowarzyszenia. 

Radny Jan Wojtaszek zaproponował aby te stowarzyszenia zamieniły się w 

stowarzyszenia użyteczności publicznej. Wtedy możnaby przesyłać na nich 1% 

podatku.  

 W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano   więcej żadnych  uwag i zapytań, 

więc Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

 

 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 13 

radnych przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XXXIV/196/2017 

Rady Gminy Kraszewice z dnia 25 października 2017 przyjęcia Rocznego 



12 

 

programu współpracy Gminy Kraszewice z organizacjami pozarządowymi 

oraz innymi uprawnionymi podmiotami   

     na 2018 rok 

 (za - 13 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów),  

Uchwała stanowi załącznik nr 13 

 

 

 

Punkt 9. Wnioski i zapytania radnych  

 

W związku z pismem sądu rejonowego w Ostrzeszowie, Wójt przedstawił 

Radzie Gminy ,iż wyznaczył Urząd Gminy jako podmiot odpowiedzialny za 

organizowanie i kontrole nieodpłatnej pracy na cele społecznie użyteczne dla 

osób skazanych, którzy będą skierowani do nas przez sąd w 2018r. 

Wicedyrektor Maria Sobieraj zabrała głos w sprawie pensum 

Wicedyrektora szkoły. Nigdy nie było tak żeby wicedyrektor miał12 godzin. To 

pensum zostało sobie nadane od tak. W marcu przy zatwierdzeniu projektu 

powinien być stworzony nowy a nie powinno się powoływać na uchwałę z 2015 

roku. W całej historii Szkoły Podstawowej nie było 15 oddziałów a wtedy 

wicedyrektorzy mieli po 9 godz. Wykonanie pracy przy 12 godz. przy 

obowiązkach wicedyrektora jest trudne. Nie rozumiem postawy  komisji 

oświaty. Bardzo proszę o stanowisko radnych. 

Radny Jan Wojtaszek powiedział że na początku afery dotyczącej nauczycieli 

zostałem posądzony o anonimy, które zostały napisane do gazety. Artykułów nie 

napisałem ale to nie znaczy że z artykułami się nie solidaryzuję Wypowiedź 

wójta jest taka że dyrektorki zostały powołane n wykonanie zadania. Pocztą 

pantoflową wśród radnych wyszło że była potrzebna opinia organu 

prowadzącego i była ona negatywna. To dyrektor to musi wyjaśnić na forum . 

Wójt Gminy wyjaśnił że do artykułu się ustosunkował i wypowiedział się ze 

powierza funkcje dyrektora jednemu do 30 sierpnia a drugiemu do 8 grudnia . 

Jeśli chodzi o zastępcę dyrektora to sam dyrektor go wybiera . Jeśli chodzi o 

pensum to w uchwale z 2015 roku  w punkcie 6 mieści się funkcja 

wicedyrektora. To jest analiza prawa którą my posiadamy. 

W tym momencie nie mogę obniżyć pensum . Wszystko zależy  jak  zaopiniuje 

komisja oświaty 

Radny Jan Wojtaszek  stwierdził że mówimy o oszczędnościach a chodzi o 

nieprawidłowości, które należy wyeliminować. Zgłaszałem na komisji budżetu 

w obecności przewodniczącej Komisji Rewizyjnej nieprawidłowości jakie są w 

szkołach. Dowiedział się od nauczycieli i od radnych o pewnych 

nieprawidłowościach w gimnazjum. Panu dyrektor miała pracować 10 godz. a 

pracowała 5 godzin. Dlaczego komisja oświaty nie podejmowała tego tematu?. 

Jest bardzo prosto obliczyć ile lat to trwało i ile budżet gminy stracił z tego 

tytułu   
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Drugą sprawą jaką poruszył Radny Jan Wojtaszek jest  pobór pieniędzy przez 

panią Dyrektor w szkole w Kuźnicy Grabowskiej za nieprzepracowany czas w 

szkole. Chodzi o to że Pani Dyrektor jest przewodniczącą rady powiatu i średnio 

raz w miesiącu jest posiedzenie sesji , raz w miesiącu średnio  w poprzednich 

latach pani uczestniczyła w posiedzeniach zarządu oraz dwa  razy w miesiącu 

były otwarte drzwi, daje to cztery dni w miesiącu. Są na to protokoły można to 

sprawdzić. Za czas nieprzepracowany w szkole pani Dyrektor nie powinna brać 

wynagrodzenia. Radny zwrócił się do radczyni aby wypowiedziała się w tej 

sprawie. Może paść wniosek do komisji rewizyjnej aby środki pobrane 

niezgodnie z prawem  do budżetu zwrócić, ewentualnie odpracował. 

 

Wójt Gminy wypowiedział się iż każdy dyrektor ma  nienormowany czas 

pracy i wtedy wyznacza osobę która ją zastępuje za darmo. A pani  dyrektor ma 

obowiązek  który musi spełnić 

Pani Maria Sobieraj wyjaśniła że ona te pozostałe godziny musi spędzać 

przy wynajmowaniu Sali gimnastycznej  

Radna Małgorzata Broniecka stwierdziła iż komisja rewizyjna nie jest od 

tego aby egzekwować pieniądze za nieprzepracowane godziny 

Radny Jan Kędzia zwrócił się do pani aplikant   z zapytaniem czy  na 

podstawie ustawy o Samorządzie Gminy   z 1990 roku że funkcja radnego  

gminy czy powiatu zwalnia z wykonywanej pracy na czas sesji  ?  

Radna Małgorzata Broniecka wypowiedziała się  że jako emerytowany 

nauczyciel wie że praca  dyrektora  to nie są tylko godziny w szkole . To jest 

wiele godzin pracy w domu popołudniami. Dyrektorzy odpowiadają  

praktycznie za wszystko i moim zdaniem należałoby to docenić. 

 

  

Punkt 11. Zakończenie obrad sesji.  

 W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady 

Gminy Artur Chowański podziękował Radzie Gminy, Wójtowi Gminy, 

Skarbnikowi Gminy, dyrektorom szkół, sołtysom i pozostałym uczestnikom za 

udział w obradach - zamykając tym samym o godz. 16:05  XXXIV sesję Rady 

Gminy Kraszewice.  
 

Protokołowała:                                 Sekretarz Obrad XXXIV sesji Rady Gminy  
 /Lidia     Plewa /                                                      / Dawid Łuszczek/ 
 


